
Konguta Kooli Hoolekogu koosoleku protokoll 1/2024-2025 

 

Aeg: 11.11.2024       Kell: 17.00 - 19.15 

 

Kohal:  Aire Tamm, Kaspar Tennokese, Nele Frei, Ave Sula, Kaido Õunapuu, Kaidi 

Ajaots, Kristjan Lepp, Triin Kütt, Mari Kuslap, Meeli Treier. 

 

Puuduvad:   Martin Raat, Kristiina Jurken, Priit Värv 

Kaisa Eismel edastas õpilasesinduse arvamuse kooli kodukorra kohta kirjalikult 

Koosoleku koht: Konguta Kooli meediaklassis 

 

Päevakord: 

●  Hoolekogu esimehe ja aseesimehe valimine 

●  Konguta Kooli õppekava- HK avaldab arvamust 

●  Konguta Kooli kodukord- HK avaldab arvamust enne kehtestamist 

●  Konguta Kooli eelarve- HK avaldab arvamust 

●  Konguta Kooli tasuliste teenuste hinnakiri- HK avaldab arvamust enne  

kehtestamist 

●  Jooksvad küsimused ja info 

○ Playback- 26. november 

○ Koolitus HK liikmetele- 4.detsembril 

○ Võta laps tööle kaasa!- 19. veebruaril 

○ Aastalõpu töö ümberkorraldus: 23.12- lühendatud tööpäev; 27.12. 

(reede); 31.12 (lühendatud päev) 

Arutati:  

1. Hoolekogu esimehe ja aseesimehe valimine. Koolijuhataja tervitab,  teeb 

tutvustusringi ja juhatab koosoleku sisse. 

Valitakse HK esimees ja aseesimees - pakkumised on vabad. 

Otsustati:  HK esimeheks on Kaspar Tennokese ja aseesimeheks lasteaia 

esindajana Mari Kuslap. Hoolekogu kinnitab esimehe ja aseesimehe. 

2. Kooli õppekava kohta arvamuste esitamine. 

Koolijuht tutvustab Konguta Kooli õppekava,  tunnijaotusplaani ja vastab esitatud 

küsimustele kooli õppekava osas. HK liige Kristjan Lepp küsib õppeainete lõimingu 

kohta. HK liige Aire Tamm uurib, et kas tulevikus võiks olla ka tulevikuoskuste aine 



sisuks selliste sotsiaalsete oskuste õpetamine nagu emotsioonide kontrollimine ja nn 

“inimeseks olemise kunstid?”. Koolijuht vastab, et need teemad on osaliselt juba 

olemas praeguses õppekavas ja seda on võimalik  kindlasti planeerida 

tulevikuoskuste õppeaine sisusse ka tulevikus.  

Otsustati: HK on nõus Konguta Kooli õppekava kehtestamisega. 

3. Kodukord: arutelu.  

Direktor tutvustab õpilasesinduse ettepanekut õuevahetundide osas ja  nutivahendite 

kasutamise piirangu vähendamist 14.00 asemel 13.30-ni. Õpetajad õppenõukogus 

toetasid  õpilasesinduse ettepanekut muutuste osas. Täiendavalt oleks vaja 

reguleerida algklassides koolipäeva lõppedes koju helistamise võimalust vajadusel. 

Kool soovib õpetada oskust oma soove reguleerida ning arendada probleemide 

lahendamise oskust.  

Lapsevanem Aire Tamm küsib selgitust õuevahetundide kohta ning avaldab 

arvamust suurte ja väiksemate õpilaste eraldamiseks õues. Direktor vastab, et 

lühematel vahetundidel on koolil plaan kasutada lauamänge, vaikseid 

lugemispesasid, pakkuda on tantsimise võimalust, võimlas liikumist, pallimänge jne.  

Kaspar Tennokese arvab, et lapsevanem ja õpetaja jälgiksid ilma ning kõik seisaksid 

hea selle eest, et lapsel oleks ilmastikule vastavad riided seljas. 

Lapsevanemad küsivad,  mis  ja miks on “ohutusnõuded” juuste kinnitamisel, et selle 

võiks lahti kirjutada ja põhjendada, et millistes tundides. 

Lapsevanem Ave Sula arvab, et kodukorras peaks olema kirjas, et õpilane 

kommunikeerib ebasobivast käitumisest klassijuhatajale või mõnele täiskasvanule?  

Lapsevanem küsib õpilaspileti kaotamise kohta- kuidas saada infot, mida teha ja 

kust saab taotleda uut õpilaspiletit? 

Kristjan Lepp teeb ettepaneku, et ilmastikuolude muutudes võiks kool teavitada 

lapsevanemaid. Direktor teatas, et talviste ilmade saabudes on teavitus 

temperatuuride kohta kodulehel olnud. 

Otsustati: Teavitada, levitada ja tutvustada lastevanematele ja õpilastele 

kodukorda, HK on arvamust avaldanud ja nõus kodukorra kehtestamisega 

 

Lapsevanemad küsivad lasteaia toidupäeva rahastamise kohta, et kas on võimalik 

toidukordadest last maha arvestada, kui laps nt ei söö HS või mõnda muud 

toidukorda? 



Direktor kommunikeerib teenusepakkujaga ja uurib millised on võimalused 

muudatusteks. Samuti küsitakse toidupäevast loobumiseks kellaaeg on 

lastevanemate arvates liiga varajane (9.00), kus teistes Elva Valla lasteaedades on 

see kellaaeg 15.00.  

4. Eelarve. Direktor tutvustab eelarvet, jagades slaidi, milles on ära toodud nii  

kulud haldusele, toidule, lasteaia otsekulud, põhihariduse üldkulud, lasteaia haldus. 

Direktor selgitab halduse eelarve sisu- raha on kulunud remondile, kulutused 

elektrile ja prügiveole on muutunud, mahutid on muutunud. Direktori mure on 

õpetajate palgaraha, palju oleneb ka riiklikust hariduskokkuleppest  ja väikekoolide 

toetusmeetmest.  Spordisaalis uuendatakse  valgustust. 

Lapsevanemate soov oli lasteaia õuevahendite värskendamise osas, aga mureks on 

rahalised vahendid, sertifitseeritud paigaldajad ja tooted.  

Kristjan Lepp küsib lasteaia liumäe kohta, et kas vana ja amortiseeritud liumäe 

asemel oleks võimalik saada uus? Direktor vastab, seda võib planeerida järgmiseks 

õppeaastaks. Valla eelarve on 1. lugemisel, ettepanekuid on võimalik teha veel 

novembrikuus. 

Kõikvõimalikud kohad, kust toetust taotleda (PRIA, KIK, LEADER) on direktor 

taotlenud, aga need rahad on samuti üsna väikeseks jäänud.  

Kristjan Lepp arutleb, et kas kool võiks taotleda energiatõhususe tõstmiseks 

vahendeid, et osa halduskulude katteks tuleks taastuvenergiast, seda just selleks, et 

kool säiliks ja vallal oleks kulusid vähem.  

Otsustati: Hoolekogu on kuulanud ära eelarve selgitused ja edastanud omad 

arvamused. 

5. Konguta kooli tasuliste teenuste hinnakiri 

Direktor tutvustas omatulu teenimise võimalusi. Enamasti on omatulu teenitud 

üürides pinda välja õpilasmalevatele ja laagritele.  

Hoolekogu leidis, et info on kasulik, võimalusi tuleks aktiivselt tutvustada ja 

turundada 

6. Info, küsimused 

● Direktor tutvustab koolituse võimalust HK liikmetele Viljandis.  

● Seoses Konguta rahvamaja remondi tõttu on traditsiooniline playback Puhja 

seltsimajas 26.novembril kl 18.00.  



● Lasteaia tööd mõjutavad erinevad pühade päevad jõulude eel ja järel, oluline, 

et kujuneks info, kui palju toitu peaks tellima ja kui palju lapsi lasteaias kohale 

tuleb. 

● Võta laps tööle kaasa! üritus toimub 19.veebruari paiku 2025a. ja 

lapsevanemaid kutsutakse üles “tööandjaks” olema 

● Sipelgate rühmast lahkub õpetaja ning vanemate mure on selles, et õpetajate 

ressurss läheb laste keelamise peale, mitte niivõrd õpetamise peale. Millised 

oleks soovitused asutuse poolt? 

Direktor on vastavaid instantse vallas teavitanud, pöördutud on valla 

heaoluspetsialisti poole, Rajaleidja Keskuse, Elva Perekeskuse 

juhtumikorralduse poole, kuid lahendust leitud ei ole.  Koostöö olukorra 

lahendamisel ei ole olnud lahendusttoov. Direktor soovitab teha rühmas 

lastevanemate koosolek, kaasates vallast haridusspetsialist Auli Mäesalu ja 

laste heaoluspetsialisti ning Perekeskust. Kool on ise toetanud rühma eraldi 

inimesega lapse toetamiseks, Rajaleidja on käinud vaatluspäeval.  

Hoolekogu tuletab meelde vallavalitsusele koolipidaja osalemiseks või 

asendaja leidmiseks HK istungitel. 

● Järgmine Hk istung toimub 20.01.2025 kl 17.00 

 

 

Koosolekut juhatasid: Konguta Kooli direktor Liina Tamm ja Kapar Tennokese 

Hoolekogu esimehena 

Protokollis: Meeli Treier 

 

 

 

 


